
Technische vragen

Van : Kees de Leeuw den Bouter
Datum vraag : 28 augustus 2023
Onderwerp : Beheerplan Openbare Ruimte
Commissiegriffier    :
Datum antwoord :

Naar aanleiding van het raadsvoorstel betreffende bovengenoemd onderwerp 
heeft de fractie van de PvdD de volgende vragen:

Vragen:
1. Kan het college aangeven of de verwachte stikstofuitstoot als gevolg 

van de uitvoering van werkzaamheden uit het beheerplan nadelige 
gevolgen op de natuur zal hebben?

2. Is het college voornemens aan uitvoerende partijen regels op te leggen 
om stikstof- en CO2-uitstoot tot een minimum te beperken?

3. Wordt er CO2 neutraal ingekocht? 
4. Wat is het beleid op het gebied van de circulariteit van de gebruikte 

materialen?
5. Welke circulaire materialen gebruikt de gemeente of gaat de gemeente  

gebruiken?
6. Zijn er daarnaast nog circulaire materialen op de markt die de 

gemeente  niet gaat toepassen en wat zijn de redenen daarvoor?
7. Is het nog wel vanuit het klimaat verantwoord om materialen te 

gebruiken die non-circulair zijn zoals kunststof bij relinen en asfalt? Zijn 
daar geen alternatieven voor voorhanden?

8. Worden mate van circulariteit, stikstofuitstoot en CO2-vrij werken als 
gunningscriteria bij aanbesteding van werken toegepast?

9. Wordt bij groenrenovatie biodiversiteit en bij (her)plant van bomen het 
Boomkroonvolume en biodiversiteit als leidende principes gehanteerd?

Antwoorden:

1. Er is  in het beheerplan geen doorrekening gemaakt voor de verwachte 
stikstof uitstoot.

2. De gemeente is voornemens om op 25 november 2023 het manifest 
Maatschappelijk Verantwoord Opdrachtgeven en Inkopen (MVOI) te 
ondertekenen. Binnen een jaar na ondertekening moet er een actieplan 
zijn opgesteld. In dit actieplan zullen onder meer maatregelen met 
betrekking tot CO2-reductie en circulair inkopen worden opgenomen. 
Hiermee wordt bijgedragen aan het realiseren van het doel uit het 
Bestuursakkoord: Gouda CO2-neutraal in 2040.



3. Zie antwoord op vraag 2
4. Circulaire economie is als vrij raadsonderwerp aangemerkt in het 

bestuursakkoord. Het is aan de raad om dit onderwerp verder uit te 
werken. Waar mogelijk wordt gekozen voor een circulaire oplossing op 
basis van beschikbaarheid, maar kaders hiervoor zijn nog niet 
opgesteld. Wel worden bij projecten eisen gesteld op het gebied van 
circulariteit en duurzaamheid (conform richtlijnen BouwCirculair); Zie 
ook het antwoord bij vraag 2.

5. Zie antwoord op vraag 2. 
6. Zie antwoord op vraag 2.
7. In het kader van duurzaamheid is het verlengen van de levensduur van 

objecten in de openbare ruimte ook een optie. Zo is relinen van 
riolering een duurzame keuze, omdat het bestaande rioleringsbuizen 
herstelt in plaats van te vervangen. Dit levert niet alleen een besparing 
van tijd en geld op, maar zorgt er ook voor dat bestaande, reeds 
toegepaste materialen niet opnieuw geproduceerd hoeven te worden. 
Daarbij zijn er aanzienlijk minder ingrijpende werkzaamheden in de 
Goudse openbare ruimte nodig waardoor minder overlast ontstaat. In 
het geval van asfalt wordt nu reeds gewerkt  met een minder belastend 
product waarbij de oude deklaag wordt hergebruikt als deze niet-
teerhoudend is. Als hij wel teerhoudend is wordt deze gereinigd en 
hergebruikt. Verder werkt de aannemer die het asfaltonderhoud in 
Gouda doet met innovatieve oplossingen zoals Harsfalt. Dit 
asfaltmengsel bevat een biologisch bindmiddel in plaats van bitumen, 
Bitumen wordt gewonnen uit aardolie, terwijl Harsfalt plantaardig is. 
Onderzoekers van de Universiteit van Wageningen constateerden dat 
het gebruik van een plantaardig bindmiddel de uitstoot van de aanleg 
van wegen met tientallen procenten kan verminderen.

8. Zie antwoord op vraag 2.
9. Bij groenrenovatie wordt gekeken naar biodiversiteit, dit maakt een vast 

onderdeel uit bij het aanleggen van plantvakken. Daarnaast wordt bij 
herplant van bomen gekeken naar de waarde die de boom op het 
gebied van biodiversiteit heeft. Bij de keuze voor het type boom wordt 
deze biodiversiteitswaarde meegenomen. Het boomkroonvolume zal bij 
herplant eerst afnemen, omdat dit niet met een zelfde kroonvolume 
terug te planten is en met de tijd weer zal moeten toenemen. Daarom 
wordt als eis gesteld dat de groeiplaats van voldoende grootte moet 
zijn om de boom weer tot volle wasdom te laten komen.




